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 Ordförandes signatur                     Justerares signatur 

§ 8  

Gångplan för Stockholm 
- remiss från trafikkontoret, dnr T2014-0917 
Dnr 1.5.3.444-2014 

Beslut 

 

1. Stadsdelsnämnden överlämnar detta tjänsteutlåtande  

som svar på remissen.  

 

Reservation från Johan Nilsson m.fl. (M), Jan Bressler (FP) och 

Evy Kjellberg (C) till förmån för eget förslag till beslut. 

 

2. Till remissinstansen överlämnas som bilaga även synpunkter från 

pensionärsråd och råd från funktionshinderfrågor i ärendet. 
 

Ärendet 

Gångplanen är en fördjupning av Stockholms stads framkomlig-

hetsstrategi och beskriver hur staden ska arbeta och planera för att bli 

en mer gångvänlig stad. Gångplanen innehåller en målbild för ökad 

gångvänlighet i Stockholm och en handlingsplan för 2015-2020, med 

nio åtgärdsförslag. 

 

Förvaltningen anser att gångplanen är ett bra dokument, men har 

synpunkter på en del av åtgärdsförslagen. Det gäller bland annat 

skolbarnens trafiksituation, skymmande häckar, snövallar, skyltning 

och möjligheterna att anmäla fel. Förvaltningen är positiv till att 

Älvsjö finns med i ett av de strategiskt viktiga gångstråk som föreslås 

förbättras, men har ett alternativt förslag till dragning. 

 

Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

daterat 2015-01-23. 

 
Förvaltningens förslag till beslut 

Ordföranden yrkade bifall till förvaltningens förslag till beslut. 

 
Förslag till beslut (M)(FP)(C) 

Johan Nilsson m.fl. (M), Jan Bressler (FP) och Evy Kjellberg (C) 

yrkade bifall till eget förslag till beslut enligt följande. 

 

Enligt gångplanen föreslås stråket Fruängen-Älvsjö-Hagsätra att vara 

ett prioriterat gångstråk som förbättras med bland annat skyltning, 

belysning och ökad trafiksäkerhet.  

 

Förvaltningen föreslår istället att prioritera sträckan Telefonplan-
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Älvsjö-Hagsätra. 

 

Vi tycker att det känns självklart att Telefonplan och sträckan dit 

genom Solberga bör prioriteras, men anser att för många boende i 

Älvsjö är även Fruängen en naturlig plats för bland annat handel och 

kommunikationer.  

 

Vi tycker därför att nämnden bör förorda att båda stråken prioriteras.  

 

Förslag till beslut 

- att i huvudsak bifalla förvaltningens förslag  

- att därutöver även förorda att stråket Hagsätra-Älvsjö-Fruängen 

ska prioriteras som gångstråk.  

 
Beslutsgång 

Ordföranden ställde förslagen mot varandra och förklarade att 

nämnden beslutat bifalla förvaltningens förslag till beslut. 

 

_____________________ 

 

 

Bilaga § 8 
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BILAGA till remiss över Gångplan för Stockholm, 

stadsdelsnämndens protokoll 2015-02-12, § 8 

 

Synpunkter från pensionärsrådet 2015-02-05 

 

Rådet har tagit del av ärendet och instämmer i de synpunkter som 

framförs av förvaltningen. Rådet vill också framföra några 

synpunkter:  

 

Ta itu med våra gångstråk som ska knyta ihop Älvsjö. 

 

Det planerade området Älvsjö-Örby söder om järnvägen resp. 

Huddingevägen, ombyggnaden av kontor inom kvarteret Sjöbotten till 

studentbostäder, Stockholmsmässan samt hotellanläggningar ställer 

krav på trygghet och bekvämlighet av dagens gångstråk mot bussar, 

kommunal och kommersiell service. 

 

I närtid måste Älvsjö centrum öppnas upp även mot mässbesökarna 

och vara inbjudande nog för att få även dem att nyttja service och 

kommunikationer i området. Den idag cykelledsskyltade rampen i 

Resecenter måste medge trygg gångtrafik.” 

 

Synpunkter från rådet för funktionshinderfrågor 2015-02-12 

 

Rådet har tagit del av ärendet och instämmer i förvaltningens förslag. 

Rådet vill därutöver peka särskilt på följande. 

 

- Separata gång- och cykelbanor ökar säkerheten för brukarna. 

 

- Rådet efterlyser en enhetlighet för placeringen av gång- 

respektive cykelvägar i staden, så att det är tydligt för alla 

berörda. Cykelvägen placeras lämpligen alltid närmast gatan 

och gående innanför. 

 

_____________________ 

 

 

 

 

 

 

 

 

 


